
 
 

 

  
  
  
  

Möte med KPR/KRF, 30 november 2022 

Närvaro 
Antonella Pirrone, SON 
Agneta Tjärnhammar, SPF seniorerna 
Inez Granström, SPF 
Christina Sönnergren, SRF Stockholm Gotland 
Anna-Lisa Larsson, SKPF 
Kerstin Persson, Strokeföreningen 
Ronja Ask, SOF 
Sanna Vikander, SOF 
Berit Åberg, PRO 
Solveig Lundstedt PRO 
Anders Runnman, DHR 
Ingrid Ekman, demensföreningen Nynäshamn 
Elisabeth Sjögren Bohlin, demensföreningen Nynäshamn 
Nathalie Zotterman, kansliet 
 

1. Antonella Pirrone hälsar välkomna  
Antonella Pirrone, f.d. ordförande för råden, informerar att råden följer kommunstyrelsens 
mandatperiod och på kommunstyrelsen sammanträden den 17 november beslutades att 
bordlägga ärendet för att välja nya ledamöter till råden. Följdeffekten till detta är det för 
nuvarande inte finns några ledamöter för råden, information kommer skickas ut när nya 
ledamöter har valts. 

2. Besök av Magnus Thyberg - Avdelningschef Avdelningen för 
Kunskapsutveckling på Region Stockholm. 

Magnus är chef för avdelningen för kunskapsutveckling på Region Stockholm och blev inbjuden 
för att ge råden möjlighet att ställa frågor angående vaccinationen av covid-19. 

• Magnus berättade hur upplägget med vaccinationen har varit. Först prioriterades dem mest 
sårbara och därefter erbjöds resterande delen av befolkningen.  

• Den största vaccinationsperioden var sommaren 2021.  
• Att ha exempelvis vaccinationsbussar kräver många sjuksköterskor, och där måste det göras 

en prioritering då även bristen på sjuksköterskor är hög. Det finns några få mobila enheter 
som är placerade i områden där vaccinationstätheten är mycket låg, och i områden där det 
är hög befolkningstäthet, och där räknas inte Nynäshamn in. 

• Strukturen idag är att vårdcentralen/husläkarna vaccinerar de äldsta. Detta har enligt rådet 
inte fungerat i Nynäshamn utan personer har fått åka till ex Haninge. Magnus tar med sig 
denna informationen.  
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• Det är ett system för vaccineringen på särskilda boende.  
• Personer i rådet informerar att det har öppnat en vaccinationsmottagning i centrala 

Nynäshamn, Beprep. Beprep har lokal på Stadshusplatsen 2 och är öppen tisdagar, 
telefonnummer 070-62 26 700. 

• Region Stockholm har valt att inte kalla personer till vaccination för de senaste doserna, då 
boende i Stockholm är en rörlig befolkning och vill själva välja var och när man vaccinerar 
sig. 

3. Susanne Vikander, anhörigsamordnare och Ronja Ask, tf enhetschef 
för Enheten för äldre och funktionsnedsättning presenterar sig 

• Ronja Ask är tillförordnad enhetschef för Enheten för äldre och funktionsnedsättning, 
bifogat till dessa anteckningar finns en karta över Beställaravdelningen äldre- och 
funktionsnedsättning. 

• Susanne Vikander, anhörigsamordnare sen slutet av sommaren. Jobbar tillsamman med 
Jenny Sahlin, äldre- och funktionshinderlots som kommer och presenterar sig på ett senare 
möte med råden. Bifogat till anteckningar finns en Power Point presentation med 
information hur och vas Susanne arbetar med 
 

4. Frågor inkomna innan mötet 
1. Fråga: Varför har man ändrat från medborgarförslag till e-förslag, gör att ej datavana 

personer inte har möjlighet att lämna förslag. 

Svar: E-förslaget har gjort att antalet förslag har ökat. Det går bra att kontakta kontaktcenter, 
dem skriver ut blanketten och kan även skicka hem blanketten om det önskas. För att ett 
förslag ska behandlas vidare behövs det att 30 personer har röstat på förslaget. Efter det går 
frågan vidare till politisk beredning. 

Information hur e-förslag fungerar 

• Alla som vill kan lämna in ett e-förslag, du behöver alltså inte vara folkbokförd i 
Nynäshamns kommun. Det finns inte heller någon åldersgräns för att lämna förslag. 

• Ditt förslag kan handla om allt som kommunen ansvarar för och har möjlighet att besluta 
om. Förslag kan inte lämnas i frågor som rör myndighetsutövning mot enskild, som till 
exempel bygglov eller bistånd. Vi hanterar inte heller ansökningar om bidrag i olika former. 

• Ditt förslag ska ha en rubrik och en kortfattad beskrivning. Beskrivningen ska ge tydlig 
information om ditt förslag och vad det är som du vill ska hända eller förändras. Förslaget 
ska vara konkret och handla om kommunens verksamhet, alltså det som kommunen har 
möjlighet att besluta om. 

• Förslaget får inte bryta mot svensk lag, vara diskriminerande eller på annat sätt olämpligt. 
Förslaget får inte röra myndighetsutövning mot enskild person, som till exempel bygglov 
eller bistånd. Om förslaget rör en fråga där en verksamhet själv beslutar, överlämnar vi 
förslaget direkt till aktuell förvaltning. 

• Det går att lämna in förslaget på papper. Skriv ditt förslag på en blankett som finns att 
hämta hos Kontaktcenter. 

• När du har skickat in ditt förslag granskas det. Granskning sker på vardagar under 
kontorstid. Ditt förslag publiceras sedan på webbplatsen. 
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• Om ett förslag fått 30 röster eller fler och publiceringstiden tre månader har passerat, 
skickas ett meddelande till förslagsställaren om att förslaget kommer att beredas och 
behandlas politiskt. Förslaget skickas därefter till berörd nämnd som redovisar det på 
nästkommande nämndsammanträde. Det är nämnden som beslutar om vilka förslag 
förvaltningen ska utreda vidare.  

• De förslag som nämnden uppdrar åt förvaltningen att fortsätta utreda kommer, när 
utredningen är klar, att tas upp för beslut i nämnden. Om nämnden anser att ett förslag är 
av principiell betydelse för kommunen ska det lyftas till kommunfullmäktige. 

• Om nämnden eller fullmäktige bifaller förslaget ska det verkställas. Hur lång tid det tar att 
verkställa beslutet beror helt på förslagets komplexitet. Någon generell tid är därför svårt att 
säga. När nämnden har fattat ett beslut informeras förslagsställaren om resultatet av den 
politiska processen. 

• Förslag som inte når upp till 30 röster inom tre månader avslutas men sparas i systemet. 
Även om en fråga inte går vidare är det möjligt för ledamot i en nämnd att hämta 
inspiration och väcka frågan, genom ett så kallat nämndinitiativ. Ett sådant initiativ måste 
väckas i ledamotens namn och ledamoten har rätt att ändra delar av förslaget. 

• Alla som vill kan lämna in ett e-förslag, du behöver alltså inte vara folkbokförd i 
Nynäshamns kommun. Det finns inte någon åldersgräns för att lämna förslag. 

 

2. Fråga: Från Nynäshamns demensförening vill framföra klagomål på att 
sjukresetaxi och färdtjänst beställs, men ofta inte kommer till oss i vår kommun. 

Svar: Kommunen förfogar inte över färdtjänsten. Marlen har kontaktat kontaktcenter i 
frågan då mycket klagomål har inkommit från olika håll och de har uppvaktat 
färdtjänstnämnden i frågan och som jag vet att de har uppmärksammat även från olika 
andra håll. 

3. Fråga: Nynäshamns demensförening vill veta vad som gäller vid skötsel av tänder och 
tandhygien för demenssjuka på vård och omsorgsboende. 

Svar: Tandvård sköts genom tandvårdsintyg på SÄBO och det administreras av SSK om det 
inte är så att brukaren har ett tandvådsintyg sedan tidigare. 

4. Fråga: Det har i dagarna växt fram en debatt om hur kommunerna minskat sina insatser 
inom äldrevården. Vad kommer Nynäshamn att göra för att förbättra sina siffror? Vi är en av 
de sämsta kommunerna i länet på insatser där 6:e plats när det gäller 65+ och 5.e plats för 
de 80+. I minussiffror alltså. 

Svar: Minskning av antal insatser: Det är inte helt enkelt att förstå frågan, vi har inte 
minskat antal insatser om man med antal insatser menar de biståndsbedömda insatser som 
finns tillgängliga, t ex matinköp, städ, omsorg etc. Däremot har antal beviljade timmar per 
insats minskat stadigt under året. Däremot ligger antal utförda timmar per insats och 
brukare ganska stadigt under åren, dvs att brukaren inte har märkt av en betydande 
förändring eftersom i stort sett lika många timmar utförs hos brukaren. Det handlar om att 
få en balans mellan vad som beställs (och vad som tidigare har synts i Kolada, t ex) med 
vad som utförs. Därför kommer det se ut som att vi minskar antalet timmar hos brukaren 
under tid medan det egentligen handlar om att statistiken behöver motsvara de faktiska 
förhållandena och så har det inte varit historiskt. En ganska teknisk förklaring tyvärr. 
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5. Fråga: Jag fick idag mitt gröna SL kort, laddat med 4 resor – om jag åker mellan Heimdal 
och Vikingavägen med buss 854 kostar det lika mycket som om jag åker ända in till 
Stockholm med pendeln! Hur tänkte de där? Nån som kan förklara för jag tycker det verkar 
knas! Då hade vi kunnat få tillbaka våra tio-kronors kuponger där en kupong räckte för alla 
resor! Svårt att förklara för andra är det i varje fall. 

Svar: Nu gäller enhetstaxa. 

5. Övrigt 
• PRO har blivit kontaktade av samhällsbyggnadsförvaltningen och fått frågan om PRO 

fortfarande är intresserade att få remisser. Antonella kommer därför kolla hur förvaltningen 
jobbar idag med utskick av remisser, då alla i råden ska ha samma möjlighet att lämna in 
yttranden på remisser. 

• Önskemål att bjuda in person som kan komma och informera om geriatriken. 
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